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DAMES EN HEREN,

Uw commiss ie  hee f t  sec t ie  46  ( par t im : 
Wetenschapsbeleid) van de algemene uitgaven-
begroting voor het begrotingsjaar 2015 (DOC 54 
0496/001), en de beleidsnota van de staatssecretaris 
voor Armoedebestrijding, Gelijke Kansen, Personen 
met een beperking, Bestrijding van de fi scale fraude, 
en Wetenschapsbeleid, toegevoegd aan de minister 
van Financiën (DOC 0588/36), besproken tijdens haar 
vergadering van 9 december 2014.

I. —  UITEENZETTING VAN DE 
STAATSSECRETARIS VOOR 

ARMOEDEBESTRIJDING, GELIJKE KANSEN, 
PERSONEN MET EEN BEPERKING, 

BESTRIJDING VAN DE FISCALE FRAUDE, EN 
WETENSCHAPSBELEID, TOEGEVOEGD AAN DE 

MINISTER VAN FINANCIËN

Mevrouw Elke Sleurs, staatssecretaris voor 
Wetenschapsbeleid, verklaart dat het federaal weten-
schapsbeleid staat voor grote uitdagingen staat. Het 
kan de motor zijn van ons land maar daarvoor is er 
nood aan een ommekeer. Fundamentele keuzes zul-
len moeten gemaakt worden, rekening houdende met 
het budgettaire kader. Deze beleidsnota geeft daartoe 
belangrijke aanzetten. Dynamische organisatie, modern 
management en fi nanciering zijn daartoe de hefbomen. 

Om deze keuzes mogelijk te maken zal de staats-
secretaris de Federale Wetenschappelijke Instellingen 
de noodzakelijke verantwoordelijkheid en autono-
mie geven. 

De regering zet in op samenwerking zowel tussen 
de Federale Wetenschappelijke Instellingen als externe 
actoren, op modern wetenschappelijk onderzoek, op pu-
bliekswerking, internationale uitstraling en op renovatie 
van het architecturaal patrimonium. 

Een belangrijk aspect van het wetenschapsbeleid is 
het ruimtevaartonderzoek zowel op vlak van innovatie 
en onderzoek en niet in het minst omwille van zijn eco-
nomische impact.

De aanpak van het wetenschapsbeleid van deze re-
gering is vernieuwend. Het wordt een complex proces 
waarvan we in 2015 de eerste aanzet geven.

1. Organisatie 

We worden geconfronteerd met een zware adminis-
tratieve structuur die in tegenstelling tot zijn doelstel-
lingen onvoldoende ten dienste is van de FWI en de 
efficiënte werking van de FWI in de weg staat. 

MESDAMES, MESSIEURS,

Votre commission a examiné la section 46 (partim: 
politique scientifi que) du budget général des dépenses 
pour l’année budgétaire 2015 (DOC 54 0496/001), ainsi 
que la note de politique générale de la Secrétaire d’État 
à la Lutte contre la pauvreté, à l’Egalité des chances, 
aux Personnes handicapées, à la Lutte contre la fraude 
fi scale, et à la Politique scientifi que, adjointe au ministre 
des Finances (DOC 0588/36), au cours de sa réunion 
du 9 décembre 2014.

I. — EXPOSÉ DE LA SECRÉTAIRE D’ÉTAT 
À LA LUTTE CONTRE LA PAUVRETÉ, À 

L’EGALITÉ DES CHANCES, AUX PERSONNES 
HANDICAPÉES, À LA LUTTE CONTRE LA 
FRAUDE FISCALE, ET À LA POLITIQUE 

SCIENTIFIQUE, ADJOINTE AU MINISTRE 
DES FINANCES

Mme Elke Sleurs, secrétaire d’État à la Politique 
scientifi que, indique que la politique scientifi que fédé-
rale fait face à de grands défi s. Elle peut être le moteur 
de notre pays, mais cela suppose un revirement. Des 
choix fondamentaux devront être opérés, compte tenu 
du cadre budgétaire. La note de politique générale à 
l’examen donne d’importantes impulsions à cet effet. 
Une organisation dynamique ainsi qu’un management 
et un fi nancement modernes en seront les leviers.

Pour permettre ces choix, la secrétaire d’État accor-
dera aux établissements scientifi ques fédéraux les 
responsabilités et l’autonomie nécessaires.

Le gouvernement mise sur la collaboration tant entre 
les établissements scientifi ques fédéraux qu’avec les 
acteurs externes, la recherche scientifi que moderne, les 
activités pour le public, le rayonnement international et 
la rénovation du patrimoine architectural.

La recherche spatiale constitue un aspect important 
de la politique scientifi que, non seulement en raison de 
l’innovation et de la recherche, mais aussi et surtout en 
raison de s on impact économique.

Le gouvernement en place adopte une approche 
innovante de la politique scientifi que. Il s’agira d’un 
processus compliqué, qui sera entamé en 2015.

1. Organisation 

Nous sommes confrontés à une lourde structure 
administrative qui, contrairement à ses objectifs, n’est 
pas suffisamment au service des ESF et entrave leur 
fonctionnement efficace. 
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De ophef f ing van de Programmator ische 
Overheidsdienst Wetenschapsbeleid zal de FWI de 
kans geven om zelfstandig en verantwoordelijk met hun 
structuur en middelen om te springen. Bovendien zal 
de expertise van het personeel ten volle gewaardeerd 
en gevaloriseerd worden. Op deze manier zijn de FWI 
klaargestoomd om te beantwoorden aan de noden van 
het wetenschappelijk onderzoek van de 21e eeuw. 

Dit is een verrijking voor de FWI. De fi nanciële mid-
delen die vrijkomen door het opheffen van de POD 
Wetenschapsbeleid zullen namelijk aangewend worden 
onder andere ten bate van de FWI. De ontmanteling van 
de POD Wetenschapsbeleid betekent dus geenszins 
het fnuiken van het wetenschappelijk onderzoek, wel 
in tegendeel!    

Ook voor de Prinses Elisabeth-basis op Antarctica 
wil de staatssecretaris evolueren naar een transparante 
en efficiënte organisatie. In goed overleg zal er gewerkt 
worden aan een betere beheersstructuur die we op korte 
termijn gaan implementeren.

2. Modern management

Enkele weken geleden vroeg de staatssecretaris aan 
de directeurs-generaal van de FWI om haar een lijst te 
bezorgen met hun prioriteiten, noden en bezorgdheden. 
Aan de hand van die informatie zullen beheersover-
eenkomsten worden opgesteld in onderlinge overeen-
stemming en met kennis van zaken. Daarbij zal gelet 
worden op de specifi citeit van elke FWI. Elke directie 
zal inspanningen moeten doen om gezamenlijk de pro-
blemen aan te pakken, de instellingen te doen bloeien 
en de prestaties ervan te optimaliseren. De expliciete 
vraag naar de hoofdprioriteiten van de FWI heeft al 
interessante informatie opgeleverd. 

De staatssecretaris geeft als voorbeeld het Koninklijk 
Belgisch Instituut voor Natuurwetenschappen, dat het 
onderzees onderzoek wil voortzetten. Deze federale 
instelling beheert het oceanografi sch schip Belgica 
I, dat helaas te kampen heeft met zware technische 
problemen. Dankzij de bemiddeling van het  Koninklijk 
Belgisch Instituut voor Natuurwetenschappen heeft de 
staatssecretaris contact opgenomen met haar collega 
die bevoegd is voor de Noordzee om na te gaan wat 
internationaal mogelijk is om tot een duurzame oplos-
sing te komen.

 
Voorts moet elke FWI zelf een Masterplan opstellen 

en aan een audit worden onderworpen om in alle trans-
parantie de huidige werking en de fi nanciële rekeningen 
vast te stellen.

La suppression du Service public fédéral de 
Programmation Politique scientifi que donnera la pos-
sibilité aux ESF de gérer leur structure et leurs moyens 
de façon autonome et responsable. De plus, l’expertise 
du personnel sera pleinement appréciée et valorisée. 
De cette manière, les ESF seront armés pour répondre 
aux besoins de la recherche scientifi que du 21e siècle. 

Il s’agit en réalité d’un enrichissement pour les ESF. 
En effet, les moyens fi nanciers libérés par la suppres-
sion du SPP Politique scientifi que seront notamment 
utilisés à leur profi t. Le démantèlement du SPP Politique 
scientifi que ne traduit donc en aucun cas une volonté de 
rogner sur la recherche scientifi que, bien au contraire.

En ce qui concerne la station antarctique Princesse-
Élisabeth, la secrétaire d’État veut également évoluer 
vers une organisation transparente et efficace. Une 
meilleure structure de gestion sera élaborée dans un 
bon esprit de concertation, et cette structure sera mise 
en place à court terme. 

2. Management moderne

Voici quelques semaines, la secrétaire d’État a de-
mandé aux directeurs généraux des ESF de lui remettre 
leur liste de priorités, de besoins et de préoccupations. 
En détenant ces informations, des contrats de gestion 
seront rédigés de commun accord et en connaissance 
de cause. La spécifi cité de chaque ESF sera respectée. 
Chacune des directions doit fournir des efforts pour 
résoudre ensemble les problèmes, faire prospérer les 
institutions et en améliorer la performance. La demande 
explicite des principales priorités des ESF a déjà permis 
de collecter des informations intéressantes. La secré-
taire d’État en donne un exemple:

L’Institut Royal des Sciences Naturelles de Belgique 
souhaite poursuivre sa recherche sous-marine. Cet 
établissement fédéral gère le navire océanographique 
Belgica I, qui connaît malheureusement de sérieux 
problèmes techniques. Grâce au relais de l ’Institut 
Royal des Sciences Naturelles, la secrétaire d’État a 
contacté son collègue compétent pour la Mer du Nord, 
afi n d’explorer les possibilités internationales permettant 
de trouver une solution durable.

Par ailleurs, chaque ESF devra établir lui-même un 
Master plan et sera soumis à un audit pour dresser 
en toute transparence le fonctionnement actuel et les 
comptes rendus fi nanciers.
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3. Financiering

De regering zal zorgen voor evenwichtige fi nancie-
ringsbronnen, vooral dan uit overheidsmiddelen. Als 
belastingbetaler heeft de burger immers recht op een 
kwaliteitsvol wetenschapsbeleid. Alternatieve fi nan-
cieringen zullen worden gezocht, zoals sponsoring, 
sponsoring van de media, crowdfunding en mecenaat. 

Het vertrouwen van de privésector in de wetenschap-
pelijke instellingen herstellen, is daartoe broodnodig. 
De regering wil dat bereiken door de overheid een 
constructievere houding te laten aannemen tegenover 
privémiddelen zodat iedereen erbij wint, zowel de over-
heid als de privéactoren. 

4. Onroerend patrimonium

Een ander belangrijk project betreft het onroerend pa-
trimonium van de FWI. De gebouwen waar verschillende 
Federale Wetenschappelijke Instellingen gehuisvest 
zijn, stralen geschiedenis en grandeur uit doch bevinden 
zich vaak in een slechte staat. Het is de ambitie van 
de staatssecretaris om die gebouwen niet alleen hun 
grandeur terug te verlenen van weleer maar tevens om 
de artefacten die er bewaard worden in goede staat aan 
de volgende generaties over te dragen. 

Het regeerakkoord bepaalt dat renovatie en instand-
houding van de huidige infrastructuur prioriteit heeft ten 
opzichte van nieuwe initiatieven. 

De instandhouding van het waardevolle architectuur-
patrimonium gaat hand in hand met renovatie en mo-
dernisering. Het Koninklijk Museum voor Midden-Afrika 
in Tervuren is zo ‘n schitterend voorbeeld, als je maar 
een visie ontwikkelt en de zaken planmatig aanpakt. 

Ook wil de staatssecretaris duidelijkheid scheppen 
over het Museum voor Schone kunsten en zijn collec-
ties. Het probleem is wel bekend. De voorbije weken 
konden we in de media allerlei pistes lezen om de col-
lectie, die sinds 2011 uit het museum werd verwijderd 
en sindsdien niet meer werd tentoongesteld, onder te 
brengen op allerlei locaties, niet gesteund op degelijk 
voorbereidend onderzoek naar kostprijs en toekomstige 
exploitatiekosten. Dat terwijl de Koninklijke Musea voor 
Schone Kunsten het eigenlijke ‘huis’ was en is. De 
staatssecretaris is ervan overtuigd dat de collectie van 
het museum integraal moet worden samengehouden 
en in eer moet hersteld worden.

3. Financement

Le gouvernement veillera à garantir des sources de 
fi nancement équilibrées. Elles se composeront essen-
tiellement de moyens publics. En tant que contribuable, 
le citoyen a en effet droit à une politique scientifi que de 
qualité. Des canaux de fi nancement alternatifs seront 
recherchés, comme le sponsoring, le sponsoring des 
médias, le crowdfunding et le mécénat.

Rétablir la confiance du secteur privé dans les 
instituts scientifi ques est à cet effet indispensable. Le 
gouvernement veut y parvenir par une attitude plus 
constructive des autorités envers les moyens privés afi n 
que tous en sortent gagnants, tant les autorités que les 
acteurs privés.

4. Patrimoine immobilier

Un autre projet important concerne le patrimoine 
immobilier des ESF. Les bâtiments hébergeant les dif-
férents établissements scientifi ques fédéraux sont des 
témoins de l’histoire et de la grandeur de notre pays, 
mais leur état actuel est souvent déplorable. La secré-
taire d’État a l’ambition non seulement de redonner à 
ces bâtiments leur grandeur d’antan, mais également 
de transmettre les objets qui y sont conservés aux géné-
rations futures, en veillant à les maintenir en bon état. 

L’accord de gouvernement stipule en outre que la 
rénovation et l’entretien des infrastructures existantes 
ont priorité sur les nouvelles initiatives.

La préservation du patrimoine architectural de valeur 
ne va pas sans rénovation ni modernisation. Le Musée 
Royal d’Afrique Centrale en est un exemple étincelant. 
Ce qu’il faut, c’est développer une vision et une méthode 
bien planifi ée.

La secrétaire d’État souhaite également clarifi er les 
choses en ce qui concerne le Musée des Beaux-Arts 
et ses collections. Le problème est bien connu. Ces 
dernières semaines, les médias ont proposé d’innom-
brables pistes en vue d’héberger dans toutes sortes 
d’endroits la collection, qui a été retirée du musée 
depuis 2011 et n’a plus été exposée depuis, pistes qui 
ne reposent sur aucune étude préparatoire sérieuse du 
coût et des frais d’exploitation futurs, et ce, alors que 
les Musées royaux des Beaux-Arts étaient et restent 
la maison “naturelle” de ces collections. La secrétaire 
d’État est convaincue que les collections du musée 
doivent rester intégralement réunies et être remises à 
l’honneur. 
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Het lijkt dan logisch dat deze piste moet gevolgd 
worden. De staatssecretaris bestudeert hoe dit aan te 
pakken: namelijk het onderbrengen van de collectie in 
het gebouw aan de Regentschapsstraat. 

5. Publiekswerking

De staatssecretaris zal de maatschappelijke en 
economische meerwaarde van het wetenschappelijk 
onderzoek dat in de FWI gebeurt meer onder de aan-
dacht van het brede publiek brengen. Publiekswerking 
is één van de essentiële opdrachten van meerdere FWI.

Grootschalige maar kwaliteitsvolle publiekstrekkers 
zorgen ervoor dat ook kleinschalige initiatieven kunnen 
bestendigd worden. De staatssecretaris zal bijgevolg 
de meer kwetsbare groepen niet uit het oog verliezen. 
Daarvoor zal zij samen met de directies van de FWI 
erop toezien dat zij inzetten op promotie, evenementen, 
onthaal, communicatie en educatie.  Belangrijk daarbij 
is dat de beschikbare middelen voor educatieve doelen 
zinvol worden aangewend. De kritische vraagstelling 
naar de fi naliteit van de publieksactiviteiten moet blijven 
gesteld worden. 

6. Ruimtevaart 

De ruimtevaartsector is een belangrijk aspect van het 
Belgisch wetenschappelijk onderzoek en de Belgische 
economie in het algemeen. Er zijn thans 70 onderzoeks-
groepen, waar 2 000 mensen voltijds aan de slag zijn 
— allemaal hoogtechnologische banen die rechtsreeks 
bij de ruimtevaartsector betrokken zijn.

Op de Europese Raad van ministers van 2 december 
2014, over ruimtevaart, heeft de staatssecretaris zich 
ertoe verbonden belangrijke ruimtevaartprogramma’s 
te steunen:

1. de ontwikkeling van de nieuwe lanceerraket Ariane 
6 en een kostenoptimalisatie van de draagraket Vega-C 
en booster P120;

2. de verdere exploitatie van het International 
Space Station;

3. programma’s die specifi eke, Belgische behoeftes 
dekken en die het mogelijk maken de regionale verdeel-
sleutel te verbeteren. Het gaat hier om een investering 
van 15 miljoen euro in het GSTP-programma, 14 mil-
joen in Artes, 20 miljoen in Small Mission Initiative en 
evenveel in Prodex.

Die verbintenis houdt voor de huidige regeerperiode 
een directe injectie van meer dan 260 miljoen euro in. 

Il semble dès lors logique de suivre cette piste. La 
secrétaire d’État étudie la manière d’y parvenir, à savoir 
d’héberger la collection dans le bâtiment de la rue de 
la Régence. 

5. Activités pour le public

La secrétaire d’État attirera davantage l’attention d’un 
large public sur la plus-value sociale et économique 
de la recherche scientifi que réalisée par les ESF. Les 
activités pour le public constituent l’une des missions 
essentielles de plusieurs ESF. 

Les grands événements publics de qualité permettent 
aux initiatives plus modestes de continuer à vivre. La 
secrétaire d’État n’oubliera dès lors pas les groupes plus 
précaires. À cet effet, elle veillera, avec les directions 
des ESF, à ce que l’on mise sur la promotion, les évé-
nements, l’accueil, la communication et l’éducation. Il 
importe, à cet égard, que les moyens disponibles soient 
utilisés de manière judicieuse à des fi ns éducatives. La 
question critique de la fi nalité des activités pour le public 
doit continuer à être posée. 

6. Le secteur spatial

Le secteur spatial est un moteur très important de 
la recherche scientifi que belge et de l’économie belge 
en général. On compte aujourd’hui 70 équipes de 
recherche employant 2 000 personnes à temps plein. Ce 
sont autant de postes de travail directs à haute technicité 
impliqués dans le secteur spatial.

Au Conseil des ministres européen du 2 décembre 
dernier, consacré à l’aérospatiale, la secrétaire d’État 
s’est engagée en faveur de programmes spatiaux 
importants: 

1. le développement du nouveau lanceur Ariane 6 
et l’optimalisation des coûts du lanceur Vega-C et du 
booster P120;

2. la poursuite de l’exploitation de la Station Spatiale 
Internationale;

3. des programmes qui couvrent des besoins 
belges spécifi ques et permettent d’améliorer la clé de 
répartition régionale. Il s’agit ici d’un investissement 
de 15 millions d’euros dans le programme GSTP, de 
14 millions dans Artes, de 20 millions dans Small Mission 
Initiative et autant dans Prodex. 

Cet engagement représente une injection directe de 
plus de 260 millions d’euros pour la législature en cours. 
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Als men rekening houdt met het multiplicatoreffect, 
komt dit neer op een echte impuls voor de innoverende 
bedrijven in België.

De veranderingen op de markt als gevolg van de 
komst van nieuwe spelers als Space-X, vereisen toe-
komstgerichte investeringsprogramma’s om de positie 
van de ESA en die van België als belangrijke spelers 
in de ruimtevaart duurzaam te maken. Het zal aldus 
mogelijk zijn voort te bouwen op de dynamiek van de 
vorige successen.

Er moet ook oog zijn voor de komst van nieuwe institu-
tionele actoren (onder andere de Europese Commissie, 
met Galileo en Copernicus). Voor de Belgische ruim-
tevaartsector is dat een nieuw gegeven, dat inhoudt 
dat onze aanpak wordt bijgestuurd. Met de oprichting 
van een Belgisch ruimtevaartagentschap wordt het 
mogelijk passende antwoorden op die uitdagingen te 
bieden; er zal sneller en doeltreffender kunnen worden 
gereageerd op de opportuniteiten voor onze Belgische 
ondernemingen. Dat ruimtevaartagentschap moet kun-
nen rekenen op de nodige steun en autonomie, en beter 
de gewestelijke verdeelsleutels in acht nemen, dank zij 
een betere fl exibiliteit in de programmering.

Het komende jaar zal de staatssecretaris zich inspan-
nen om de oprichting van dat agentschap te steunen, 
zodat het in 2016 operationeel is. Zo nodig zullen de 
gemeenschappen en gewesten bij die onderhande-
lingen worden betrokken. De continuïteit zal worden 
gegarandeerd, door het personeel van de huidige 
ruimtevaartdienst  in de nieuwe structuur op te nemen.

Als besluit herhaalt de staatssecretaris dat het 
federaal wetenschapsbeleid voor grote uitdagingen 
staat. Om deze uitdagingen aan te gaan, rekent zij op 
de steun en input van alle actoren en wil ze graag in 
dialoog treden met de leden van deze commissie om 
elke constructieve suggestie te bestuderen. 

II. —  BESPREKING

A. Vragen en opmerkingen van de leden

De heer Marcel Cheron (Ecolo-Groen) betreurt dat 
de staatssecretaris haar beleid met weinig cijfers staaft, 
terwijl de sector toch 12 miljoen euro moet inleveren.

Wat het Museum voor moderne kunst betreft, vraagt 
de heer Cheron of de staatssecretaris over objectieve 
elementen beschikt in verband met de objectieve voor-
waarden waaraan een museum moet voldoen op het 

Tenant compte de l’effet multiplicateur, ceci équivaut 
à donner un véritable élan aux entreprises innovantes 
actives en Belgique. 

Les changements du marché, dus à l ’arrivée de 
nouveaux acteurs comme Space-X, exigent des 
programmes d’investissement axés sur le futur pour 
pérenniser la position de l’ESA et de la Belgique comme 
acteurs importants dans le spatial. Il sera ainsi possible 
de poursuivre sur l’élan des succès antérieurs.

Il faut également tenir compte de l ’arrivée de 
nouveaux acteurs institutionnels (la Commission 
Européenne entre autres, avec Galileo et Copernic). 
C’est une donnée neuve pour le secteur spatial belge, 
qui implique de revoir notre approche. La création d’une 
agence spatiale belge permettra de mettre en place des 
réponses adaptées à ces défi s. Il sera possible de réagir 
plus vite et plus efficacement aux opportunités pour 
nos entreprises belges. Cette agence spatiale devra 
bénéfi cier du soutien et de l’autonomie nécessaires et 
mieux respecter les clés de répartition régionale, grâce 
à une meilleure fl exibilité de programmation. 

Dans l’année à venir, la secrétaire d’État s’efforcera 
d’appuyer la création de cette agence afi n qu’elle soit 
opérationnelle en 2016. Si nécessaire, les Communautés 
et Régions seront impliquées dans ces négociations. La 
continuité sera garantie en intégrant dans la nouvelle 
structure le personnel du service spatial actuel.

En guise de conclusion, la secrétaire d’État répète 
que la politique scientifi que fédérale est confrontée à 
de grands défi s. En vue d’y faire face, elle compte sur 
le soutien et l’apport de tous les acteurs et elle souhaite 
entamer le dialogue avec les membres de cette commis-
sion en vue de pouvoir examiner toutes les suggestions 
constructives. 

II. — DISCUSSION

A. Questions et observations des membres

M. Marcel Cheron (ECOLO-Groen) déplore que la 
secrétaire d’État ne cite pas beaucoup de chiffres à 
l’appui de sa politique alors qu’un effort de 12 millions 
d’euros est demandé au secteur.

En ce qui concerne le Musée d ’art moderne, 
M. Cheron demande si la secrétaire d’État dispose-t-
elle d’éléments de nature objective sur les conditions 
objectives que doit rencontrer un musée en terme de 
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vlak van temperatuur, hygrometrie enzovoort. Als men 
wil dat werken blijven voortbestaan, moeten ze immers 
in goede omstandigheden worden bewaard. In 2011 
hebben een aantal kunstwerken de Regentschapsstraat 
verlaten wegens waterinsijpeling via het dak. Is de 
staatssecretaris van plan de goede bewaring van de 
kunstwerken toe te vertrouwen aan professionelen? 
Het is belangrijk dat die internationaal erkende kunst-
collecties, en in het bijzonder de Fin de siècle-collectie, 
in goede omstandigheden worden geconserveerd, niet 
enkel in het Museum voor moderne kunst maar ook in de 
andere gebouwen, en dat ze voor het publiek optimaal 
toegankelijk zijn.

Wat het CEGESOMA betreft, onderstreept de heer 
Cheron het uitstekende werk van de onderzoekers, 
dat het verdient beter bekend te zijn. Hij wijst op de 
toenemende belangstelling van de burgers voor de 
digitalisering van de archieven. Hij verwijst in dat ver-
band naar het Franse Institut national de l’audio-visuel 
(INA), dat een beroep heeft gedaan op het publiek om 
de familiegetuigenissen over de twee wereldoorlogen 
te digitaliseren.

De minister kondigt aan dat in 2015 een interfederaal 
agentschap zal worden opgericht. Zal dat middels een 
federale wet gebeuren? Zal hierbij contact worden op-
genomen met de deelstaten?

Mevrouw Fabienne Winckel (PS) noemt het weten-
schapsbeleid van de staatssecretaris “paradoxaal”.

Ze heeft het immers over het “fundamenteel en toe-
gepast” wetenschappelijk onderzoek dat de “motor” is 
voor ons land. Ook spreekt ze van “samenwerking op 
internationaal niveau” en wil ze een “ondernemende 
speler” worden. Volgens haar is het wetenschapsbeleid 
een prioriteit van de regering. Wat doet de staatssecre-
taris concreet en welbeschouwd?

Wat de cijfers betreft, rekent mevrouw Winckel voor 
dat de staatssecretaris 5 miljoen euro wil besparen op 
het personeel van BELSPO (FWI’s inbegrepen).

De bedragen voor de onderzoekscontracten voor 
de Belgische universiteiten én voor de FWI’s worden 
verminderd met 34 miljoen euro.

Op ruimtevaart bespaart ze 8,5 miljoen euro.

De wetenschappelijke instellingen moeten het met 
bijna 12 miljoen euro minder doen.

température, d’hygrométrie,   En effet, si on veut que 
des œuvres perdurent, il faut qu’elles soient conservées 
dans de bonnes conditions. En 2011, un certain nombre 
d’œuvres ont quitté la rue de la Régence en raison de 
l’humidité qui entrait par les toits. La secrétaire d’État 
compte-t-elle confi er la bonne conservation des œuvres 
à des professionnels? Il est important que ces collec-
tions d’œuvres d’art, et en particulier la collection “fi n 
de siècle”, reconnues internationalement, puissent être 
conservées dans de bonnes conditions, non seulement 
dans le Musée d’art moderne mais dans les autres bâti-
ments également, et qu’elles puissent être accessibles 
au public de manière optimale. 

En ce qui concerne le CEGESOMA, M. Cheron 
souligne le travail formidable des chercheurs qui ne 
demande qu’à être mieux connu. Il souligne l’intérêt 
croissant des citoyens pour la numérisation des ar-
chives. À cet égard, il se réfère à l’INA (Institut national 
de l’audio-visuel) en France qui a fait appel au public 
pour numériser les témoignages familiaux sur les deux 
guerres mondiales.

La ministre annonce la création d’une Agence inter-
fédérale pour 2015. Cette agence sera-t-elle créée par 
le biais d’une loi fédérale? Les entités fédérées seront-
elles contactées à cet égard?

Mme Fabienne Winckel (PS) qualifi e la politique 
scientifi que de la secrétaire d’État de “paradoxale”.

Elle parle en effet de la recherche scientifi que, “fonda-
mentale et appliquée”, comme d’un “moteur pour notre 
pays”. Elle parle de “collaborations internationales”, elle 
souhaite souhaitez être un “acteur entreprenant”. Elle dit 
que la politique scientifi que est une priorité du gouver-
nement. Que fait la secrétaire d’État concrètement et 
objectivement?

En ce qui concerne les chiffres, Mme Winckel rap-
pelle que la secrétaire d’État envisage une économie 
de 5 millions d’euros sur le personnel de BELSPO 
(ESF compris).

Elle réduit de 34 millions les montants affectés aux 
contrats de recherche en faveur tant des Universités de 
ce pays que des ESF.

Elle fait une économie de 8,5 millions d’euros sur 
le spatial.

Elle économise près de 12 millions d’euros sur les 
établissements scientifi ques.
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De totale begroting van dit departement wordt met 
zo’n 10 % verminderd.

Mevrouw Winckel vergelijkt dit budgettair beleid met 
dat van de minister bevoegd voor mobiliteit en de NMBS, 
die het treinverkeer wil verbeteren door de NMBS 2 
miljard euro minder te geven.

Welke projecten heeft de staatssecretaris? Waar wil 
ze naar toe met het wetenschaps beleid?

Mevrouw Winckel geeft aan dat de staatssecretaris 
het enkel heeft over “structurele” hervormingen.

Ze zegt de FWI’s autonoom te willen maken. De 
FWI’s zijn echter al Staatsdiensten met afzonderlijk 
beheer, die over een heel grote autonomie beschikken. 
Wat hun wetenschappelijk werk betreft, is die autonomie 
altijd totaal geweest en dat zal zo blijven. Die autonomie 
wordt overigens gewaarborgd door het bestaan van 
een Wetenschappelijke raad die voor de helft bestaat 
uit experts en academici die niet aan de instelling zijn 
verbonden.

De FWI’s autonoom maken en ze tegelijk 12 miljoen 
euro afnemen, is dat op zijn zachtst niet paradoxaal?

Mevrouw Winckel wijst erop dat de voorbije vijf jaar 
enorme inspanningen zijn geleverd om het beheer van 
de FWI’s te verbeteren, via de professionalisering en 
de centralisering van de ondersteuningsdiensten, net 
om besparingen mogelijk te maken. De staatssecretaris 
wil het BELSPO-personeel “herbestemmen”. Hoe zal ze 
bijvoorbeeld concreet een cel “overheidsopdrachten”, 
die bestaat uit drie juristen en ten dienste staat van 
een heel departement, opsplitsen? Zal ze die juristen 
in twaalven delen of zullen de zeven FWI’s elk hun 
eigen juristen in dienst moeten nemen? Een oplossing 
zou er voor de spreekster in kunnen bestaan er een 
gecentraliseerde en transversale dienst van te maken. 
Dat is weliswaar geen nieuwe oplossing, want dat maakt 
deel uit van de ondersteunende diensten die BELSPO 
levert aan de FWI’s.

Volgens de staatssecretaris moet “spaarzamer” met 
overheidsmiddelen worden omgegaan. Impliciet zegt 
ze dus dat het huidig beheer faalt. Waarop steunt ze 
om dat te beweren?

Voorts wil de staatssecretaris een aantal projecten in 
de FWI’s steunen die zouden sporen met de vragenlijs-
ten die zij hen heeft bezorgd. Zij zal op een nauwelijks 
transparante en weinig objectieve manier voor aanvul-
lende fi nanciering zorgen. Los van de vragen welke die 
beheersmethode doen rijzen, vraagt de spreekster hoe 

Au total, elle ampute de près de 10 % le budget de 
ce département.

Mme Winckel compare cette politique budgétaire 
à celle de la ministre de la Mobilité et de la SNCB qui 
veut améliorer le transport ferroviaire en amputant de 
2 milliards d’euros les moyens attribués à la SNCB.

Quels sont les projets de la secrétaire d’État? Quels 
sont ses projets en matière de politique scientifi que?

Mme Winckel relève que la secrétaire d’État ne parle 
que des réformes “structurelles”.

Elle déclare qu’elle veut rendre les ESF autonomes. 
Or ce sont déjà des Services d’État à gestion séparée 
qui disposent  d’une très grande autonomie. Et qu’en 
matière scientifi que cette autonomie est et a toujours 
été totale. Elle est d’ailleurs garantie par l’existence d’un 
Conseil scientifi que composé pour moitié d’experts et 
d’universitaires étrangers à l’établissement.

Mais les rendre autonomes en leur imposant 12 
millions d’euros de coupes budgétaires, n’est-ce pas, 
pour le moins, un paradoxe? 

Mme Winckel rappelle que depuis les cinq dernières 
années , de très considérables efforts ont été consentis 
pour améliorer la gestion des ESF en professionnalisant 
les Services d’appui et en les centralisant et ce, préci-
sément, pour permettre des économies. La secrétaire 
d’État souhaite réaffecter le personnel de BELSPO. 
Comment va-t-elle concrètement couper, par exemple, 
une cellule “marchés publics” au service de tout un 
département et composée de 3 juristes? Allez-vous 
couper ces juristes en 12 ou   les 7 ESF devront-ils 
chacun engager des juristes? Pour l’intervenante, une 
solution consisterait à en faire un service centralisé et 
transversal. Certes, ce n’est pas une nouvelle solution 
puisque cela fait partie des services d’appuis fournis 
par Belspo aux ESF.

La secrétaire d’État parle de “parcimonie” et sous-
entend donc que la gestion actuelle est défaillante. Sur 
quelle base s’appuie-t-elle pour dire ça?

La secrétaire d’État souhaite également soutenir un 
certain nombre de projets dans les ESF qui correspon-
draient aux questionnaires qu’elle leur a envoyés. Elle 
va procéder d’une manière peu transparente et peu 
objective, à des fi nancements compensatoires. Au-delà 
des questions que pose ce mode gestion,   comment 
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de staatssecretaris de “structurele” fi nanciering van de 
FWI’s kan waarborgen als ze hen tegelijk dergelijke 
besparingen oplegt.

Bovendien wil de staatssecretaris een Interfederaal 
Ruimtevaartbureau oprichten.

Aangezien de Europese Commissie deelneemt aan 
ruimtevaartprogramma’s, vindt de staatssecretaris dat 
ons land zich minder op ESA moet richten en een ei-
gen ruimtevaartbureau moet oprichten, zoals Duitsland 
en Frankrijk dat hebben gedaan. De spreekster wil 
weten welke concrete meerwaarde dat Interfederaal 
Ruimtevaartbureau te bieden heeft.

ESA plant een vermindering van de productiekosten 
door de concurrentie tussen de leveranciers sterker uit 
te spelen. Volgens de staatssecretaris zou een interfe-
deraal bureau daadkrachtiger op die nieuwe vereisten 
kunnen ingaan. Is dat geen volslagen onzin, aangezien 
dat bureau het kostenplaatje van de ruimtevaart zal doen 
vergroten en het besluitvormingsproces zal verzwaren?

Als laatste argument voert de staatssecretaris aan dat 
het bureau het mogelijk zou maken de verdeelsleutel 
van de return on investment van ESA beter in acht te 
nemen. Die stelling houdt een zware beschuldiging in, 
die bovendien niet klopt. Het komt niet de regering toe 
te beslissen over de toewijzing van de opdrachten; de 
regering beslist louter over de programma’s waarop ze 
wil intekenen. Uiteraard hoopt de regering bij intekening 
dat ze de opdracht krijgt. Mocht ze alle opdrachten 
toegewezen krijgen, dan zou de verdeelsleutel in acht 
worden genomen.

Het standpunt dat België binnen ESA verdedigt om 
die programma’s uit te werken, houdt rekening met de 
volledige industriële capaciteit van ons land en wordt 
goedgekeurd in de Ministerraad.

De regering heeft nooit geweigerd voor een onder-
neming op een programma in te tekenen.

De volledige Belgische industriële capaciteit werd 
steeds geëxploiteerd.

Is bekend of Frankrijk en Duitsland, die hun eigen 
ruimtevaartagentschappen hebben opgericht, een be-
tere return on investment hebben dan ons land?

Ook in dit verband beslist de staatssecretaris zon-
der overleg en zonder analyse diensten af te schaf-
fen die al jarenlang functioneren tot tevredenheid 
van elkeen, met inbegrip van de industriëlen en de 
wetenschapslui. Bovendien geeft de staatssecretaris 
aan die Belgische wetenschappelijke en industriële 

peut-elle garantir le fonctionnement “structurel” des ESF 
en leur imposant de telles économies?

La secrétaire d’État veut également créer une Agence 
spatiale interfédérale.

Elle affirme que comme la Commission européenne 
s’est engagée dans des programmes spatiaux, la 
Belgique doit moins s’orienter vers l’ESA et créer une 
agence spatiale comme l’Allemagne et la France. En 
quoi concrètement, cette agence interfédérale repré-
sentera-t-elle une plus-value?

L’ESA va diminuer ses coûts de production en renfor-
çant la concurrence entre les fournisseurs. La secrétaire 
d’État considère qu’une agence interfédérale serait plus 
performante pour répondre à ces nouvelles exigences. 
N’est-ce pas un non-sens total puisque cette agence 
augmentera le coût du spatial et alourdira le processus 
de décision?

La secrétaire d’État avance comme dernier argument 
que l’agence permettrait de mieux respecter la clé de 
répartition des retours sur investissements de l’ESA. 
L’accusation est lourde et injuste. Il n’appartient pas au 
gouvernement de décider de l’attribution des marchés 
mais des programmes auxquels il souhaiterait souscrire. 
Ces souscriptions sont faites bien entendu sur base d’un 
espoir d’obtention de contrats. Et si tous les contrats 
étaient obtenus, la clé de répartition serait respectée.

La position de la Belgique au sein de l’ESA pour 
défi nir ces programmes tient compte de toutes les 
capacités industrielles du Royaume et est approuvée 
en Conseil des ministres.

Le gouvernement n’a jamais refusé de souscrire à 
un programme pour une entreprise.

L’ensemble de la capacité industrielle belge a toujours 
été exploitée. 

Sait-on si la France ou l’Allemagne, qui ont créé ces 
fameuses agences spatiales, ont un meilleur retour sur 
investissement que notre pays?

À nouveau, la secrétaire d’État décide sans concer-
tation, sans analyse, de supprimer des services qui 
existent à la satisfaction de tous, industriels et scien-
tifi ques inclus, depuis des années. En plus de cela, 
comme signal à cette Communauté scientifi que et indus-
trielle spatiale belge, la secrétaire d’État impose, d’ores 
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ruimtevaartgemeenschap het teken dat het totale budget 
voor de ruimtevaartactiviteiten voortaan wordt vermin-
derd met 8,5 miljoen euro.

Antarctica 

Met betrekking tot Antarctica verwijst mevrouw 
Winckel naar de mediaberichten dat de Internationale 
Poolstichting onvoldoende transparant zou zijn. De 
staatssecretaris wil echter in een structuur voorzien die 
het overheidstoezicht complexer zal maken. Zou men 
er niet beter aan doen het overheidstoezicht op het 
gebruik van de eigen middelen door de Poolstichting 
aan te scherpen?

Tot slot gaat de staatssecretaris in op de ambities die 
zij op het vlak van het wetenschapsbeleid koestert, maar 
schrapt ze tegelijk 34 miljoen euro in de onderzoeks-
programma’s. Ze wil doorgaan met het digitaliseren van 
de collecties, maar vergeet dat de voor dat programma 
vereiste middelen onder meer te vinden zijn in de 36 
miljoen euro die zij zal besparen. Aangezien het leeu-
wendeel van de voor die programma’s uitgetrokken 
middelen naar de lonen van onderzoekers gaat, zal 
het ambitieuze regeringsbeleid automatisch leiden tot 
de verdwijning van meer dan 700 onderzoeksbanen in 
de universiteiten en de wetenschappelijke instellingen.

Bij de analyse van de beleidsnota kan mevrouw 
Winckel alleen maar besluiten dat de regering het 
federale wetenschapsbeleid volledig wil ontmantelen. 
Ten bewijze daarvan voert zij aan dat het ruimtevaart-
bureau confederaal wordt, dat een hele administratie 
wordt opgedoekt, dat de Federale Wetenschappelijke 
Instellingen worden verstikt en dat het poolstation op 
Antarctica wordt geprivatiseerd.

Vervolgens stelt mevrouw Winckel een aantal ge-
richtere vragen.

— Waarop baseert de staatssecretaris zich om te be-
weren dat het Museum voor Moderne Kunst “onterecht” 
werd gesloten? Wat heeft tot die reorganisatie geleid? 
Hoe zal de staatssecretaris concreet tewerk gaan om de 
zalen van de Koninklijke Musea voor Schone Kunsten 
van België te heropenen? Werd de directie van die mu-
sea gecontacteerd om dat te doen? Hoe zal dat worden 
gefi nancierd?

— Wat is het antwoord van de staatssecretaris aan 
de directeur van het Cegesoma, die het vandaag in de 
pers heeft over besparingen die in een jaar tijd alles zul-
len vernietigen wat generaties lang werd opgebouwd?

— Wie de begrotingstabellen van de FWI’s, en meer 
in het bijzonder de andere federale subsidies dan de 

et déjà une réduction budgétaire de 8,5 millions d’euros, 
du total des moyens alloués aux activités spatiales.

L’Antarctique

En ce qui concerne l’Antarctique, Mme Winckel se 
réfère aux révélations dans les médias sur le manque 
de transparence dans le chef de la fondation polaire. Or, 
la secrétaire d’État souhaite créer une structure qui va 
rendre plus complexe le contrôle de l’État. Ne faudrait-
il pas au contraire renforcer le contrôle de l’État sur 
l’utilisation des moyens propres de fondation polaire?

En conclusion, la ministre parle d ’ambitions en 
matière de politique scientifi que et supprime 34 millions 
d’euros dans les programmes de recherche. Elle veut 
poursuivre la numérisation des collections et vous oublie 
que c’est dans le 36 millions qu’elle va économiser 
que ce trouvent, notamment, les moyens nécessaire 
à ce programme. Sachant que l’essentiel des moyens 
attribués à ces programmes concernent des salaires de 
chercheurs, la politique ambitieuse du gouvernement 
conduit, automatiquement à sacrifi er l’emploi de près de 
700 chercheurs dans les universités et établissements 
scientifi ques.

En analysant la note de politique, Mme Winckel ne 
peut que conclure que le gouvernement souhaite dé-
manteler complètement la politique scientifi que fédérale. 
Elle en veut pour preuve l’agence spatiale qui devient  
confédérale, la suppression de toute une administration, 
l’asphyxie des établissements Scientifi ques Fédéraux 
ou encore la privatisation de la station en Antarctique.

Mme Winckel pose ensuite quelques questions plus 
ponctuelles:

— Sur quelles bases la secrétaire d’État peut-elle 
affirmer que la fermeture du Musée d’Art moderne était 
“injustifi ée”? Quelles raisons ont conduit à cette réor-
ganisation? Comment va-t-elle concrètement procéder 
pour rouvrir les salles au sein des Musées Royaux des 
Beaux Arts de Belgique? Les responsables de ces 
Musées ont-ils été contactés pour mettre en œuvre une 
telle hypothèse? Quel est le fi nancement prévu?

— Que répond la secrétaire d’État au directeur du 
Cegesoma qui parle aujourd’hui dans la presse d’éco-
nomies qui  “mèneront en un an à la destruction de ce 
qui a mis des générations à se construire”?

— Lorsqu’on se penche sur les tableaux budgé-
taires des ESF et plus spécifi quement les subventions 
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dotatie bekijkt, stelt vast dat er een verschil is van in 
totaal meer dan 21 miljoen euro tussen de vastleggings-
kredieten van 2014 en die van 2015. Hoe kan die daling 
van de federale subsidies aan de FWI’s met bijna 80 % 
worden verklaard?

— Welke visie heeft de minister op het BELNET-
netwerk? Is dat netwerk in haar ogen belangrijk? De 
staatssecretaris legt die infrastructuur (die van cruciaal 
belang is gezien de taken ervan voor de Belgische uni-
versiteiten en onderzoekscentra) een besparing van 1,6 
miljoen euro op, hetzij een vermindering met 19 % ten 
opzichte van de aangepaste begroting van 2014. Hoe 
kan BELNET in die context zijn taken vervullen, en a 
fortiori zo men BELSPO wil afschaffen waartoe BELNET 
volledig behoort?

Bevestigt de staatssecretaris dat er geen sprake is 
van enige culturele uitzondering?

Bevestigt de staatssecretaris dat het bbp-aandeel dat 
aan onderzoek is gewijd niet zal worden opgetrokken 
ondanks de Europese doelstellingen voor 2020?

Mevrouw Monica De Coninck (sp.a) heeft de be-
leidsnota met grote aandacht gelezen, maar is verbaasd 
over het verschil tussen de doelstellingen en de cijfers. 
Voorts is zij het eens met de opvatting dat wetenschap-
pelijk onderzoek moet worden ondersteund en dat 
men ondernemend moet zijn, dat een constructieve 
mededinging tussen de wetenschappelijke actoren 
moet worden uitgebouwd, dat talenten moeten worden 
ontwikkeld en dat de creatieve nijverheden moeten 
worden ondersteund. De beleidsnota voorziet er echter 
in dat al die doelstellingen met minder middelen worden 
verwezenlijkt. Hoe zal de staatssecretaris dat concreet 
aanpakken? Waartoe gaat de constructieve mededin-
ging dienen? Moeten de wetenschappelijke instellingen 
noodzakelijkerwijs onderling de concurrentie aangaan 
en hoe moet dat gebeuren? Op basis van de inhoud? 
Op basis van middelen?

Het klopt dat het fundamenteel onderzoek van es-
sentieel belang is voor de toekomst. De commerciële 
organisaties investeren immers wél in onderzoek, maar 
niet in fundamenteel onderzoek, dat te veel tijd en mid-
delen vergt. Zij zien er trouwens niet direct het belang 
van in. De universiteiten en de onderzoekers zijn erg 
ongerust over de toekomst en zien in de voorgestane 
maatregelen alleen maar bezuinigingsmaatregelen.

Wat wordt bedoeld met rationaliseren of modernise-
ren? Die termen lijken meer op een bedreiging dan op 
een aanmoediging. Kennis delen is een mooie doelstel-
ling, maar ze is tot mislukken gedoemd als ze alleen 
bedoeld is om te besparen. Indien de samenwerking om 

fédérales autre que la dotation, on voit une différence 
au total de plus de 21 millions d’euros entre les crédits 
d ’engagements 2014 et 2015. Comment expliquer 
cette diminution de presque 80  % des subventions 
fédérales aux ESF?

— Quelle est la vision de la ministre à propos du 
réseau BELNET. Ce réseau est-il important à ses yeux? 
La secrétaire d’État impose à cette infrastructure (cri-
tique eu égard à ses missions en faveur des Universités 
et Centre de recherche belges), une économie de 1,6 
millions d’euros soit une réduction de 19 % par rapport 
au budget ajusté 2014. De quelle manière BELNET 
peut-il assurer ses missions dans ce contexte, à fortiori, 
si on persiste à vouloir supprimer BELSPO dans lequel 
BELNET est totalement intégré?

— La secrétaire d’État confi rme-t-elle l ’absence 
d’exception culturelle?

— La secrétaire d’État confi rme-t-elle que la part du 
PIB consacrée à la recherche ne sera pas augmen-
tée malgré les objectifs européens de 2020?

Mme Monica De Coninck (sp.a) a lu la note de poli-
tique avec beaucoup d’attention mais s’étonne de la 
différence entre les objectifs et les chiffres. Elle soutient 
également l ’idée qu’il faut encourager la recherche 
scientifi que et être entreprenant, qu’il faut développer 
une concurrence constructive entre les acteurs scienti-
fi ques, développer les talents et soutenir les industries 
créatives. Or, la note prévoit de réaliser tous ces objectifs 
avec moins de moyens. Comment la secrétaire d’État 
va-t-elle s’y prendre concrètement? À quoi va servir 
la concurrence constructive? Les institutions scienti-
fi ques doivent-elles nécessairement se concurrencer 
et de quelle manière? Sur base du contenu? sur base 
de moyens?

Il est vrai que la recherche fondamentale est essen-
tielle pour l’avenir. On remarque, en effet, que les orga-
nisations commerciales investissent dans la recherche 
mais pas dans la recherche fondamentale qui prend trop 
de temps et de moyens. Elles n’en voient d’ailleurs pas 
directement l’intérêt. Les universités et les chercheurs 
sont très inquiets pour l’avenir et ne voient dans les 
mesures préconisées que des mesures d’économies.

Qu’entend-on par rationnaliser ou moderniser? Ces 
termes ressemblent plus à une menace qu’à un sti-
mulant. Partager les connaissances est un bel objectif 
mais il est voué à l’échec s’il ne vise qu’à réaliser des 
économies. Si la collaboration est imposée pour des 
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redenen van begrotingsbezuinigingen wordt opgelegd, 
dan zullen de onderzoekers niet gemotiveerd zijn.

De staatssecretaris heeft gesteld dat zij al overleg 
had gepleegd met de federale wetenschappelijke 
instellingen. Welke prioriteiten werden ingevolge dat 
overleg gesteld?

De beleidsnota (DOC 54 0588/036) geeft aan dat de 
FWI’s die een museumfunctie vervullen, tentoonstel-
lingsprojecten zullen opzetten op grond van hun eigen 
collecties, waarvan de specifi eke eigenheid en de hoge 
kwaliteit worden erkend.

Voorts moeten die Belgische kunstprojecten ook door 
buitenlandse musea kunnen worden tentoongesteld. 
Dat zal het imago van de FWI’s versterken, en zal de 
mogelijkheid bieden geld te besparen. Mevrouw De 
Coninck ondersteunt die doelstelling. Wat echter de 
samenwerking tussen de gewesten betreft, neemt de 
staatssecretaris veeleer een defensieve houding aan.

In verband met het Museum voor moderne en 
hedendaagse kunst roept mevrouw De Coninck de 
staatssecretaris op blijk te geven van een volwassen 
confederalisme. Veel stadsmusea moeten verscheidene 
projecten gelijktijdig verwezenlijken (wijkontwikkeling, 
werkgelegenheid, kunstpromotie, “eye catcher” op 
het openbare domein), en dat is alleen mogelijk indien 
meerdere actoren en bevoegdheidsniveaus kunnen 
samenwerken, eventueel zelfs met de privésector. Zij 
spoort de staatssecretaris aan een einde te maken 
aan de huidige schertsvertoning en een constructieve 
houding aan te nemen door overleg te plegen met de 
gewesten en de gemeenschappen.

Mevrouw De Coninck is niet gekant tegen een res-
ponsabilisering en autonomisering van de FWI’s. De 
beleidsnota preciseert dat de FWI’s ook initiatieven zul-
len moeten nemen om de privésector aan te moedigen 
aan het wetenschappelijk onderzoek te participeren. 
Aangezien de privésector eerst rendabiliteit nastreeft, 
zullen de bestuursovereenkomsten beter moeten wor-
den uitgewerkt.

De staatssecretaris wenst dat de organisaties trans-
parant en modern zijn. Wat betekent een moderne or-
ganisatie? Gaat het om een Gemeenschappelijk onder-
steunend center op het stuk van personeel, telematica 
enzovoort, of gaat het om een kleinere entiteit? Welke 
resultaten worden van die modernisering verwacht?

De staatssecretaris hecht in haar beleidsnota veel be-
lang aan het ruimtevaartbeleid. De vorige regering heeft 
in dat domein veel geïnvesteerd, zodat België zich kon 

motifs d’économies budgétaires, les chercheurs ne 
seront pas motivés.

La secrétaire d’État a déclaré qu’elle s’était déjà 
concertée avec les institutions scientifi ques fédérales. 
Quelles sont les priorités qui ont été dégagées à la suite 
de cette concertation?

La note de politique (DOC 54 588/036, p. 4) men-
tionne que les ESF qui ont une fonction muséale lan-
ceront des projets d’exposition s’appuyant sur leurs 
propres collections dont la spécifi cité et la haute qualité 
sont reconnues. 

Ces projets artistiques belges doivent également 
pouvoir être exposés par des musées étrangers. Cela 
renforcera l’image des ESF et permettra de réaliser 
des économies fi nancières. Mme De Coninck soutien 
cet objectif. Toutefois, en ce qui concerne la collabora-
tion interrégionale, la secrétaire d’État est plutôt sur la 
défensive.

En ce qui concerne le Musée d’Art moderne et 
contemporain, Mme De Coninck appelle la secrétaire 
d ’État à faire preuve d ’un confédéralisme adulte. 
Beaucoup de musées urbains doivent réaliser plusieurs 
projets simultanément (développement de quartier, em-
ploi, promotion artistique, “eye catcher” dans le domaine 
public) et cela n’est possible que si plusieurs acteurs et 
niveaux de pouvoir collaborent, éventuellement même 
avec le secteur privé. Elle exhorte la secrétaire d’État à 
mettre fi n au vaudeville actuel et d’adopter une attitude 
constructive en se concertant avec les régions et les 
communautés. 

Mme De Coninck n’est pas opposée à la responsabi-
lisation et à l’autonomisation des ESF. La note précise 
que les ESF devront également prendre des initiatives 
pour encourager le secteur privé à participer à la poli-
tique scientifi que. Etant donné que le secteur privé vise 
d’abord la rentabilité, il faudra développer plus avant les 
contrats d’administration.

La secrétaire d’État souhaite que les organisations 
soient transparentes et modernes. Que signifi e une 
organisation moderne? S’agit-il d’un centre commun 
d’appui (Gemeenschappelijk ondersteunend center) en 
ce qui concerne le personnel, la télématique, etc… ou 
s’agit il d’une unité plus petite? Quels sont les résultats 
escomptés par cette modernisation?

La secrétaire d’État attache beaucoup d’importance 
dans sa note à la politique spatiale. Le gouvernement 
précédent a beaucoup investi dans ce domaine de 
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meten met de andere lidstaten van de Europese Unie. 
Zo men dat beleid wil uitbouwen, dan zullen bijkomende 
middelen nodig zijn.

Aangaande de samenwerking voor de archieven 
denkt de spreekster dat geen grote veranderingen 
te verwachten vallen wat het inzagerecht betreft. 
Momenteel mogen niet alleen de wetenschappers 
maar ook de rechtstreeks afstammende familieleden 
de archieven over de oorlogscollaborateurs raadplegen. 
Mevrouw De Coninck beklemtoont hoe belangrijk het 
is die documenten wetenschappelijk verantwoord te 
bewaren. In dat verband vraagt zij de staatssecretaris 
met de minister van Justitie contact op te nemen om 
die archieven over te brengen van het gerechtsgebouw, 
waar raadpleging moeilijk is, naar het Rijksarchief.

Momenteel zijn de procureurs des Konings veeleer 
terughoudend om tot die dossiers toegang te verlenen 
om bepaalde wonden uit het verleden niet opnieuw open 
te rijten en de openbare orde niet te verstoren.

Het onderzoekscentrum Oorlog en Maatschappij, dat 
door de begrotingsbesparingen bedreigd is, zou terzake 
verzoenend kunnen optreden. 

Wat de cijfers betreft, wijst mevrouw De Coninck erop 
dat diverse instellingen, zoals de Nationale Bibliotheek, 
het Jubelpark, het Museum voor Schone Kunsten, 
het Afrikamuseum in Tervuren — die voor kinderen 
belangrijk zijn —, 4 % moeten besparen op hun perso-
neelskosten, 20 % op hun werkingskosten en 22 % op 
hun investeringen. Die besparingen staan haaks op de 
doelstellingen van de regering, meer bepaald renovatie, 
onderzoek en ontwikkeling.

Zal de verdeling van de dotaties afhangen van de 
mate waarin die federale instellingen samenwerken met 
de gewestactoren?

In 2015 zal 33 miljoen euro moeten worden bespaard 
op een budget van in totaal 371 miljoen euro. Klopt het 
dat de daaropvolgende jaren nog eens 13 miljoen euro 
per jaar moet worden bespaard?

Er is voor ruim 6 miljoen euro aan middelen begroot 
voor het ruimtevaartprogramma. Klopt dat bedrag? Zal 
het verder worden verminderd?

Welke denksporen worden overwogen voor de uit-
voering van de belangrijkste besparing, namelijk die 
met betrekking tot Belspo (10 FWI’s)?

sorte que la Belgique pouvait se mesurer aux autres 
États membres de l’Union européenne. Si l ’on veut 
développer cette politique, des moyens supplémentaires 
seront nécessaires.

En ce qui concerne la collaboration pour les archives, 
l’intervenante pense que l’on ne doit pas s’attendre à 
de grands changements au niveau du droit de consul-
tation. Actuellement, non seulement les scientifi ques 
mais aussi les membres de la famille en ligne directe 
peuvent consulter les archives sur les collaborateurs 
de guerre. Mme De Coninck insiste sur l’importance 
de la conservation scientifi que de ces documents. A cet 
égard, elle demande à la secrétaire d’État de prendre 
contact avec le ministre de la Justice afi n de transférer 
ces archives du palais de justice, où la consultation est 
difficile, vers les archives du royaume.

Actuellement, les procureurs généraux sont plutôt 
réticents pour donner accès à ces dossiers pour ne pas 
rouvrir certaines plaies du passé et ne pas perturber 
l’ordre public.

Le centre d’études Guerre et Société, qui est menacé 
par les économies budgétaires, pourrait jouer un rôle 
de conciliation à cet égard.

En ce qui concerne les chiffres, Mme De Coninck 
relève que diverses institutions telles que la Bibliothèque 
nationale, le Parc du Cinquantenaire, la Musée des 
Beaux Arts, le Musée de Tervueren — des institutions 
importantes pour les enfants — doivent économiser 
4 % sur leurs frais en personnel, 20 % sur les frais de 
fonctionnement et 22 % sur les investissements. Ces 
économies sont en contradiction avec les objectifs du 
gouvernement à savoir la rénovation, la recherche et 
le développement.

La répartition des dotations dépendra-t-elle du degré 
de collaboration de ces institutions fédérales avec les 
acteurs régionaux?

En 2015, il faudra épargner 33 millions d’euros sur 
un budget total de 371 millions d’euros. Est-ce exact 
qu’il faudra encore épargner 13 millions par an dans 
les années suivantes?

Plus de 6 millions d ’euros sont prévus pour le 
programme spatial. Ce montant est-il exact? Sera-t-il 
encore réduit?

Quelles sont les pistes envisagées pour réaliser 
l’économie la plus signifi cative, à savoir celle qui vise 
Belspo (10 ESF)?
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Mevrouw Sarah Claerhout (CD&V) merkt op dat de 
staatssecretaris in haar beleidsnota vaak verwijst naar 
overleg. De spreekster is van mening dat het overleg 
met de federale wetenschappelijke instellingen cruciaal 
is, omdat die instellingen over de vereiste expertise 
beschikken.

Mevrouw Claerhout dringt erop aan dat de renova-
tie van het vastgoedpatrimonium duurzaam gebeurt 
(bijvoorbeeld isoleren om de verwarmingskosten te 
verlagen). Zoals de staatssecretaris heeft onderstreept, 
ademen de gebouwen geschiedenis, maar bevinden ze 
zich vaak in een slechte staat.

De spreekster dringt erop aan dat de staatssecre-
taris investeert in de digitalisering, om de documenten 
toegankelijk te maken. Is voorzien in samenwerking 
met andere initiatieven, bijvoorbeeld met de VRT, die al 
over een aangepaste technologie beschikt, of met het 
Vlaams Instituut voor Archivering, dat gespecialiseerd 
is in de digitalisering van de archieven? Het is beter een 
beroep te doen op de diensten die al bestaan dan er 
nieuwe op te richten.

Een deel van het personeel van Belspo zou worden 
overgeheveld naar de federale wetenschappelijke instel-
lingen. Wanneer zal het personeel in kennis worden 
gesteld van wat van hen wordt verwacht? Hoe zal het 
personeel worden gespreid, en zal rekening worden 
gehouden met de behoeften van de instellingen zelf?

Mevrouw Karine Lalieux (PS) spitst haar betoog toe 
op de culturele instellingen en vraagt meteen of de 
staatssecretaris de directeurs van de Koninklijke Musea 
heeft ontmoet en of zij met haar projecten akkoord gaan? 
Hoe denken zij de werkhypothesen te zullen uitvoeren? 

Onder de vorige regering bestond er een over-
eenkomst tussen de staatssecretaris belast met het 
Wetenschapsbeleid en de staatssecretaris belast 
met de Regie der Gebouwen om in het voormalige 
Vanderborght-gebouw (Dexia Art Center) tijdelijk een 
museum voor moderne en hedendaagse kunst onder 
te brengen. Naar aanleiding van een notifi catie door 
de regering heeft de Regie der Gebouwen daar in haar 
plan rekening mee gehouden.

Momenteel stelt de staatssecretaris die overeen-
komst ter discussie door het Fin-de-Siècle-museum te 
willen sluiten en er de modernekunstcollecties onder 
te brengen. De vice-eersteminister en minister van 
Binnenlandse Zaken preciseert in zijn beleidsnota dat 
de Regie der Gebouwen, in nauwe samenwerking met 
de Koninklijke Musea voor Schone Kunsten, een onder-
zoek zal voeren naar de inrichtingswerkzaamheden die 

Mme Sarah Claerhout (CD&V) relève que dans sa 
note, la secrétaire d’État évoque souvent la concerta-
tion. L’intervenante est d’avis que la concertation avec 
les institutions scientifi ques fédérales est cruciale car 
ces institutions disposent de l’expertise nécessaire.

Mme Claerhout insiste afi n que la rénovation du 
patrimoine immobilier se fasse de manière durable 
(par exemple isoler pour réduire les frais de chauf-
fage). Comme l ’a souligné la secrétaire d’État, les 
bâtiments sont le refl et de l’histoire mais sont souvent 
en mauvais état.

L’intervenante insiste afi n que la secrétaire d’État 
investisse dans la digitalisation pour rendre les docu-
ments accessibles. Des collaborations sont-elles pré-
vues avec d’autres initiatives, par exemple avec la VRT 
qui dispose déjà d’une technologie adaptée, ou avec 
le Vlaams Instituut voor Achivering qui s’est spécialisé 
dans la digitalisation des archives? Il faut éviter de créer 
de nouveaux services si on peut avoir recours à ceux 
qui existent déjà.

Une partie du personnel de Belspo devrait aller 
travailler dans les institutions scientifi ques fédérales. 
Quand le personnel sera-t-il mis au courant de ce que 
l ’on attend de lui? De quelle manière le personnel 
sera-t-il réparti et tiendra-t-on compte des besoins des 
institutions mêmes?

Mme Karine Lalieux (PS) axe son intervention sur 
les institutions culturelles et demande d’emblée si la 
secrétaire d’État a rencontré les dirigeants des Musées 
royaux et si ceux-ci souscrivent à ses projets? Comment 
comptent-ils mettre en œuvre les hypothèses de travail? 

Sous le précédent gouvernement, il existait un accord 
entre le secrétaire d’État à la politique scientifi que et le 
secrétaire d’État à la Régie des bâtiments afi n d’ouvrir, 
temporairement, un musée d’art moderne et contempo-
rain dans les anciens magasins Vanderborght (Dexia Art 
Center). A la suite d’une notifi cation du gouvernement, 
la Régie des bâtiments en a tenu compte dans son plan.

Actuellement, la secrétaire d’État remet cet accord 
en cause en voulant fermer le Musée fi n de siècle pour 
y loger les collections d’art moderne. Or, le vice-premier 
ministre et ministre de l’Intérieur, précise dans sa note 
de politique générale que la Régie des Bâtiments, en 
parfaite collaboration avec les Musées royaux des beaux 
arts, effectuera une étude pour les travaux d’aménage-
ment à réaliser dans le bâtiment Dexia Art center, en vue 
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in het Dexia Art Center vereist zijn om er een museum 
voor moderne en hedendaagse kunst onder te brengen. 
Staat de staatssecretaris achter dat project?

Het project omvatte verschillende fasen, onder 
meer de realisatie van een museum voor moderne en 
hedendaagse kunst op het Brusselse grondgebied, in 
samenwerking met het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. 
Veel Brusselaars houden van cultuur en associëren 
cultuur met economische en toeristische groei. Wat 
de staatssecretaris nu doet, is de cultuur binnen het 
Brussels Hoofdstedelijk Gewest vernietigen.

Hoeveel heeft het Fin-de-Siècle-museum gekost? 
Hoeveel bezoekers heeft het op één jaar tijd gehad? 
Waarom wil de staatssecretaris dat museum sluiten? 
Kan zij haar beslissing staven met cijfers (kosten, be-
zoekersaantallen)? Wat zal gebeuren met de collecties 
die zich momenteel in dat museum bevinden? Waar 
is het ambitieuze plan van de staatssecretaris voor de 
federale culturele instellingen? Hoe zal dat plan worden 
uitgevouwen?

Als commissievoorzitter betreurt de heer Jean-Marc 
Delizée (PS) de late indiening van de beleidsnota, wat 
duidt op een gebrek aan respect voor het parlement.

Verwijzend naar de conclusie van de beleidsnota 
onthoudt de heer Delizée vijf punten, namelijk de 
uitdagingen, de duidelijke keuzes, de steun van alle 
actoren, de noodzakelijke ommekeer en ten slotte het 
wetenschapsbeleid als prioriteit van de regering.

Het wetenschapsbeleid staat ontegensprekelijk voor 
uitdagingen. Zoals de dames Winckel en Lalieux hebben 
onderstreept, gaan de keuzes van de regering niet in 
de goede richting. De heer Delizée twijfelt eraan of de 
staatssecretaris de steun van alle betrokkenen heeft.

Aangaande de “noodzakelijk e ommekeer” wijst de 
spreker op de tegenstrijdigheden in de beleidsnota. De 
regering wil immers besparen én tegelijkertijd de kwa-
liteit en de doeltreffendheid van het wetenschappelijk 
onderzoek, alsook de openstelling naar het publiek 
verbeteren. Hoe kan men met minder geld beter doen? 
Veronderstelt de staatssecretaris dat de instellingen tot 
dusver slecht zijn beheerd?

De regering wil de structurele dotaties verminderen, 
maar een beroep doen op projecten voor compense-
rende en sporadische subsidies. Dat betekent dat zij 
de projecten zal kiezen die ze subsidieert, terwijl zij 
de middelen van de wetenschappelijke instellingen 
fors heeft verminderd; die methode is niet gebaseerd 

d’y installer un musée d’art moderne et contemporain. 
La secrétaire d’État s’inscrit-elle dans ce projet?

Le projet comprenait plusieurs phases dont celle de 
réaliser un musée d’art moderne et contemporain sur le 
territoire bruxellois, en collaboration avec la Région de 
Bruxelles-Capitale. Beaucoup de Bruxellois aiment la 
culture et l’associent à du développement économique 
et touristique. Ce que la secrétaire d’État est en train 
de faire actuellement, c’est détruire la culture au sein 
de la Région de Bruxelles-Capitale.

Combien a coûté le musée fi n de siècle? Combien de 
visiteurs l’ont visité en un an? Pour quelles raisons la 
secrétaire d’État veut-elle fermer ce musée? Peut-elle 
motiver sa décision sur base de chiffres (coût, fréquen-
tation)? Que va-t-on faire des collections qui se trouvent 
actuellement dans ce musée? Où est le plan ambitieux 
de la secrétaire d’État pour les institutions culturelles 
fédérales? Comment va-t-il se développer?

M. Jean-Marc Delizée (PS) déplore, en sa qualité de 
président de la commission, le dépôt tardif de la note de 
politique générale qui dénote d’un manque de respect 
pour le parlement.

Se référant à la conclusion de la note de politique, 
M. Delizée retient cinq points, à savoir les défi s, des 
choix clairs, le soutien de tous les acteurs, le revirement 
nécessaire et enfi n la politique scientifi que comme 
priorité du gouvernement.

Il est clair que la politique scientifi que se trouve face 
à des défi s. Comme l’ont souligné Mmes Winckel et 
Lalieux, les choix du gouvernement ne vont pas dans 
le bon sens. M. Delizée doute que la secrétaire d’État 
bénéfi cie du soutien de tous les acteurs.

En ce qui concerne le revirement nécessaire, 
M. Delizée met en exergue les contradictions contenues 
dans la note de politique. En effet, le gouvernement 
veut faire des économies tout en améliorant la qualité et 
l’efficacité de la recherche scientifi que et de l’ouverture 
au public. Comment peut-on faire mieux avec moins 
d ’argent? La secrétaire d ’État suppose-t-elle que 
jusqu’ici les établissements ont été mal gérés?

Le gouvernement entend réduire les dotations 
structurelles mais faire appel à des projet pour des 
subventions compensatoires et sporadiques. Cela 
signifi e qu’il choisira les projets auxquels il accorde 
des subventions en ayant réduit fortement les moyens 
des établissements scientifi ques; cette méthode n’est 
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op transparantie, en ook niet op de autonomie van de 
wetenschappelijke instellingen.

De beleidsnota spreekt van een breuk met het 
verleden. Was een ommekeer echt nodig? Is de toe-
stand in het Belgisch wetenschappelijk onderzoek zo 
rampzalig? De spreker gelooft dat, rekening houdend 
met de middelen waarover België beschikt, het inzake 
wetenschapsbeleid een vrij performant land is.

Namens zijn fractie onderstreept hij dat de door de 
regering voorgestelde maatregelen tot een ontmante-
ling van het departement zullen leiden. De groepering 
in een POD biedt de steundiensten de mogelijkheid in 
partnerschap te handelen en te voldoen aan de vraag 
van elke wetenschappelijke instelling.

De spreker vraagt wat de meerwaarde van een 
Belgisch Ruimtevaartagentschap is. Hij ziet er de invloed 
in van een lobbyist die al, tevergeefs, had geprobeerd 
de vorige regeringen te overtuigen.

Tot slot betwijfelt de spreker of het wetenschapsbeleid 
voor de regering wel een prioriteit is, gelet op de forse 
besparingen in die sector en de geprogrammeerde 
ontmanteling ervan.

pas fondée sur la transparence ni sur l’autonomie des 
établissements scientifi ques.

La note parle d’une rupture avec le passé. Fallait-
il vraiment un revirement? La situation est-elle aussi 
catastrophique dans la recherche scientifi que belge? 
M. Delizée est d’avis que la Belgique est un pays relati-
vement performant en matière de politique scientifi que, 
compte tenu des moyens dont il dispose.

Au nom de son groupe, il souligne que les mesures 
envisagées par le gouvernement entraîneront un 
démantèlement du département. Le fait d’être regrou-
pés dans un SPP permet aux services d’appui d’agir 
en partenariat et de répondre à la demande de chaque 
établissement scientifi que.

L’intervenant demande quelle est la valeur ajoutée 
d’une Agence spatiale belge? Il y voit l’infl uence d’un 
lobbyiste qui avait déjà essayé de convaincre les gou-
vernements précédents, sans succès.

Enfi n, M. Delizée doute qu’avec ces coupes sombres 
et ce démantèlement programmé, la politique scienti-
fi que soit une priorité pour le gouvernement.
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B. Antwoorden van de staatssecretaris

De staatssecretaris bevestigt dat met de verschil-
lende gewesten overleg zal plaatshebben, met name 
in verband met de digitalisering. De digitalisering is 
trouwens al aan de gang en zal worden voortgezet onder 
leiding van de Nationale Bibliotheek.

De internationale uitwisseling van collecties is voor 
verbetering vatbaar, en op intergewestelijk echelon 
zou de samenwerking de mogelijkheid kunnen bieden 
de werken van het Museum voor Hedendaagse Kunst 
tentoon te stellen en aldus te zorgen voor een betere be-
scherming van die werken, die momenteel in de kelders 
worden bewaard. Vanzelfsprekend zal rekening worden 
gehouden met de beste bewaringsomstandigheden 
wat de temperatuur en de vochtigheid betreft; voor het 
ogenblik is dat niet voor alle werken het geval.

Ook het overleg met de Federale Wetenschappelijke 
Instellingen is aan de gang. Die instellingen werd ge-
vraagd hun prioriteiten en belangrijkste toekomstprojec-
ten te bepalen en een Masterplan te bezorgen. De vol-
gende FWI’s hebben al hun antwoorden toegezonden: 
Academia Belgica, het Belgisch Historisch Instituut te 
Rome, Cegesoma, Cinematek, de Koninklijke Academie 
voor Overzeese Wetenschappen, het Koninklijk Belgisch 
Instituut voor Natuurwetenschappen, de Koninklijke 
Bibliotheek en het Studiecentrum voor Kernenergie in 
Mol. Op grond daarvan zal worden beslist welke follow-
up die prioriteiten zullen moeten krijgen. Overleg met 
de Regie der Gebouwen is eveneens nodig.

In verband met het Vanderborght-gebouw zal worden 
overlegd met de minister van Binnenlandse Zaken om 
de verschillende mogelijke opties te analyseren.

Wat de ruimtevaartindustrie aangaat, onderstreept de 
staatssecretaris dat het Agentschap nodig is ter verster-
king van de rol van België in de huidige internationale 
en Europese context. Dat project zal worden opgezet 
in samenwerking met de Hoge Vertegenwoordiger voor 
de vraagstukken inzake ruimtevaartbeleid, teneinde 
concurrentieel te zijn ten opzichte van de ESA.

België zal een belangrijke partner van ESA blijven. 
De staatssecretaris verduidelijkt dat het Interfederaal 
Ruimtevaartbureau een federale instelling zal zijn, in het 
kader waarvan de federale regering de samenwerking 
met de gewesten zal regelen, overeenkomstig artikel 
92ter van de bijzondere wet tot hervorming der instel-
lingen van 8 augustus 1980.

De staatssecretaris zal meer nadere inlichtingen 
kunnen geven op het moment dat de wet tot oprich-
ting van dat Ruimtevaartbureau wordt uitgewerkt. De 

B. Réponses de la secrétaire d’État

La secrétaire d’État confi rme que le concertation, 
notamment pour ce qui est de la digitalisation, aura lieu 
avec les différentes Régions. La digitalisation est d’ail-
leurs déjà en cours et sera poursuivie sous la direction 
de la Bibliothèque nationale. 

L’échange de collections au niveau international peut 
être amélioré et au niveau interrégional, la coopération 
pourrait permettre d’exposer les œuvres du Musée d’art 
contemporain et d’ainsi mieux protéger ces œuvres, qui 
sont pour l’instant conservées dans les caves. Il sera 
bien entendu tenu compte des meilleures conditions 
de conservation, en termes de température et d’humi-
dité, ce qui n’est pour l’instant pas le cas pour toutes 
les œuvres. 

La concertation avec les établissements scientifi ques 
fédéraux (ESF) est également en cours. Il leur a été 
demandé de défi nir leurs priorités et leurs principaux 
projets pour l’avenir et de transmettre un Masterplan. 
Les ESF suivants ont déjà transmis leurs réponses: 
Academia Belgica, l’Institut historique belge de Rome, 
Cegesoma, Cinematek, l’Académie royale des sciences 
d’outre-mer, l’Institut royal des Sciences naturelles de 
Belgique, la Bibliothèque royale et le Centre d’énergie 
nucléaire à Mol. Il sera décidé sur cette base du suivi à 
apporter à ces priorités. Une concertation avec la Régie 
des bâtiments est également nécessaire. 

En ce qui concerne le bâtiment Vanderborght, une 
concertation avec le ministre de l’Intérieur aura lieu pour 
analyser les différentes options envisageables. 

En ce qui concerne l’industrie spatiale, la secrétaire 
d’État souligne que l’agence est nécessaire pour renfor-
cer le rôle de la Belgique dans le contexte international 
et européen actuel. Ce projet sera mis en place avec 
la collaboration du Haut représentant pour le secteur 
spatial afi n d’être concurrentiel par rapport à l’ESA. 

La Belgique continuera à être un partenaire impor-
tant de l ’ESA. La secrétaire d’État précise que le 
Bureau interfédéral pour l’Espace sera une instance 
fédérale dans laquelle le gouvernement fédéral fi xe la 
coopération avec les Régions, conformément à l’article 
92ter de la loi spéciale de réformes institutionnelles du 
8 août 1980. 

La secrétaire d’État pourra apporter davantage de 
précisions au moment de l’élaboration de la législation 
créant ce Bureau. La clé de répartition est d’ores et 
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verdeelsleutel werd reeds bepaald en zal afhangen van 
de investeringen die de gewesten kunnen aanbrengen 
in de vorm van de ontwikkeling van de technologische 
expertise en te fi nancieren projecten.

Met betrekking tot de investering van ESA werd 
171 miljoen euro gestort in 2013, 184 miljoen euro 
in 2014 en 190 miljoen euro in 2015. De aangegane 
verbintenissen zullen in acht worden genomen. Voorts 
preciseert de staatssecretaris dat de kosten van het 
Ruimtevaartbureau niet zullen stijgen, aangezien het de 
mensen van het ruimtevaartteam en het ondersteunend 
personeel van BELSPO zal blijven inzetten.

Het management van het poolstation op Antarctica 
zal worden geëvalueerd. In de huidige stand van zaken 
is het belangrijk dat de wetenschappelijke projecten 
worden voortgezet, wars van de lopende gerechtelijke 
procedures. Er zal met alle actoren worden overlegd, 
teneinde elke mogelijke vorm van belangenconfl icten en 
bevoorrechte partnerschappen te voorkomen.

Wat het budget betreft, bevestigt de staatssecretaris 
dat er zal worden bespaard, maar ze wijst erop dat in 
2013 voor 518 miljoen euro aan vastleggingskredieten 
is ingeschreven. De vastleggingen voor 2015 bedragen 
527 miljoen euro en de vereffeningskredieten 572 mil-
joen euro, wat erop lijkt te wijzen dat er dus facturen van 
de voorbije jaren worden betaald. Aangaande de dota-
ties (sectie 0) werd er geen bufferkrediet ingeschreven. 
Dit bufferkrediet werd overigens tijdens begrotingsjaar 
2013 administratief geblokkeerd.

De staatssecretaris geeft aan dat er inzake Belnet 
in het budget een foutje is geslopen, dat tijdens de 
begrotingscontrole zal worden goedgemaakt. Ze geeft 
ook aan dat de dotatie van Cegesoma met 35 000 euro 
zal worden verminderd ten opzichte van 2014, wat niet 
voor gevolg heeft dat het centrum wordt opgedoekt. De 
staatssecretaris zal de bekommernis van mevrouw De 
Coninck in verband met de integratie van die dienst ter 
kennis brengen van de minister van Justitie.

Wat het BELSPO-personeel betreft, is de beschikbare 
knowhow groot en zal overleg worden gepleegd met het 
personeel teneinde in een overgangsperiode te voorzien 
en in de integratie van het personeel (waaronder de drie 
juristen) in de FWI’s of eventueel in de FOD Economie.

Vervolgens licht de staatssecretaris haar plannen toe 
op het vlak van de fi nanciering, meer bepaald via mece-
naat. De FWI’s beschikken eveneens over talrijke troe-
ven en kunnen ook zelf op zoek gaan naar alternatieven 
en zich daarvoor bijvoorbeeld richten tot de privésector. 

déjà fi xée et dépendra des investissements que les 
Régions peuvent apporter en termes de développement 
de l’expertise technologique et de projets à fi nancer. 

En ce qui concerne l ’ investissement de l ’ESA, 
171 millions d’euros ont été versés en 2013, 184 mil-
lions d’euros en 2014 et 190 millions d’euros en 2015. 
Les engagements pris seront respectés. La secrétaire 
d’État précise par ailleurs que les frais de l’Agence 
n’augmenteront pas puisqu’elle continuera à employer 
les personnes de l’équipe Espace et le personnel de 
soutien de BELSPO. 

En ce qui concerne l ’Antarctique, une évaluation 
du management aura lieu. Il importe aujourd’hui de 
poursuivre les projets scientifi ques indépendamment 
des confl its judiciaires en cours. Une concertation sera 
menée avec tous les acteurs afi n d’éviter toute possi-
bilité de confl its d’intérêts et de partenaires privilégiés. 

En ce qui concerne le budget, la secrétaire d’État 
confi rme que des économies auront lieu mais rappelle 
que 518 millions d’euros d’engagement ont été réali-
sés en 2013. Les engagements pour 2015 s’élèvent à 
527 millions d’euros et à 572 millions d’euros de liqui-
dation, ce qui tente à démontrer que l’on paie donc des 
factures des années précédentes. En ce qui concerne 
les dotations (section 0), aucun crédit-tampon n’a été 
prévu. Ce crédit-tampon avait d’ailleurs été bloqué admi-
nistrativement au cours de l’année budgétaire 2013.

La secrétaire d’État précise qu’une erreur s’est glis-
sée en ce qui concerne Belnet, qui sera corrigée lors 
du contrôle budgétaire. Elle précise également que la 
dotation de Cegesoma sera réduite de 35000 euros par 
rapport à 2014, ce qui n’entraînera pas sa suppression. 
La secrétaire d’État transmettra les préoccupations de 
Mme De Coninck au secrétaire d’État de la Justice quant 
à l’intégration de cette instance. 

En ce qui concerne le personnel de BELSPO, l’exper-
tise disponible est importante et une concertation avec 
le personnel aura lieu afi n d’assurer une période de 
transition et une intégration du personnel (notamment 
des 3 juristes) dans les ESF ou éventuellement au sein 
du SPF Economie. 

La secrétaire d’État explique ensuite ses plans en 
ce qui concerne le fi nancement, notamment par le biais 
du mécénat. Les ESF disposent également de nom-
breux atouts et pourront chercher des alternatives par 
eux-mêmes, notamment auprès du secteur privé. Des 
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Energiebesparingen zullen eveneens moeten gebeuren 
in overleg met de Regie der Gebouwen. 

Ten slotte verkiest de staatssecretaris de term 
“constructieve dynamiek” boven die van “constructieve 
concurrentie” om te verwijzen naar de samenwerking 
tussen de universiteiten en de wetenschappers, die in 
dat verband inspiratie zouden kunnen putten uit wat in 
de medische sector al gangbaar is tussen onderzoekers 
en artsen. Die dynamiek moet deel uitmaken van het 
debat over de kerntaken van elke FWI en eenieder ertoe 
aanzetten out of the box te denken en te bekijken hoe 
zij als specialisten in een of ander vakgebied elkaar  
kunnen aanvullen.  

C. Replieken

Mevrouw Monica De Coninck (sp.a) betreurt dat 
de staatssecretaris bevestigt dat sommige collecties 
beschadigd raken door de slechte omstandigheden 
waarin ze worden bewaard, en maatregelen in uitzicht 
stelt om aan die toestand een einde te maken, maar 
dat zij tegelijkertijd minder middelen zal uittrekken voor 
het Wetenschapsbeleid. De spreekster pleit ervoor dat 
met de sector overleg wordt gepleegd om te zien hoe 
de culturele en wetenschappelijke schatten waarover 
België beschikt, kunnen worden gevrijwaard.

 
Mevrouw Karine Lalieux (PS) betreurt dat de staats-

secretaris geen enkele vraag beantwoordt terwijl zij 
haar beleidsnota al te laat heeft ingediend. Hoe zit het 
met de sluiting van het Fin-de-Sciècle-museum en met 
het aantal bezoekers van dat museum? Is er geld ver-
spild met de opening van het museum dat nu al wordt 
gesloten? Waar zal de collectie moderne kunst worden 
tentoongesteld? Zijn er ontmoetingen geweest met de 
directie van het Museum voor Schone Kunsten en met 
de andere deskundigen uit de sector? Hoe komt het dat 
de door de staatssecretaris aangekondigde maatrege-
len in tegenspraak zijn met wat de minister bevoegd 
voor de Regie der Gebouwen aankondigt? 

De heer Marcel Cheron (Ecolo-Groen) stipt aan dat 
in deze beleidsnota de humane wetenschappen worden 
vermeld, die vaak stiefmoederlijk worden behandeld ten 
opzichte van de zogenoemde “zuivere” wetenschap-
pen. De spreker is echter niet gerustgesteld door de 
antwoorden van de staatssecretaris inzake Cegesoma. 
De budgettaire besparingen zullen aanzienlijk zijn, terwijl 
de wetenschappelijke en culturele sectoren van vitaal 
belang zijn. Aangezien cultuur nu nagenoeg helemaal 
in handen van de gemeenschappen is, zou de inten-
tie kunnen bestaan om een einde te maken aan de 
Belgische culturele uitzondering die de federale culturele 
en wetenschappelijke instellingen, zoals het Museum 
van Tervuren of de Botanische Tuin van Meise, nog zijn. 

économies d’énergie devront également être faites en 
concertation avec la Régie des bâtiments. 

Enfi n, la secrétaire d’État préfère évoquer le terme 
de “dynamique constructive” plutôt que de “concurrence 
constructive” pour évoquer la collaboration entre les uni-
versités et les scientifi ques, qui devraient s’inspirer de 
ce qui a déjà lieu entre les chercheurs et les médecins 
dans le monde médical. Cette dynamique doit s’inscrire 
dans le cadre du débat sur les tâches principales de 
chaque ESF et avoir pour objectif d’inciter chacun à pen-
ser “out of the box” et à se compléter entre personnes 
spécialisées chacune dans un domaine d’expertise. 

C. Répliques

Mme Monica De Coninck (sp.a) regrette le fait que 
la secrétaire d’État confi rme le fait que certaines col-
lections sont abîmées en raison de leurs mauvaises 
conditions de conservation et annonce que des mesures 
seront prises pour mettre fi n à cette situation alors 
qu’elle prévoit par ailleurs de réduire le budget alloué 
à la Politique scientifique. Elle plaide pour qu’une 
concertation ait lieu avec le secteur afi n de préserver 
les trésors dont dispose la Belgique en matière culturelle 
et scientifi que. 

Mme Karine Lalieux (PS) déplore que la secrétaire 
d’État ne réponde à aucune question alors qu’elle a 
déjà déposé tardivement sa note de politique générale. 
Qu’en est-il de la fermeture du Musée Fin-de-siècle et 
du nombre de visiteurs de ce musée? De l’argent a-t-il 
été gaspillé en prévoyant l’ouverture de celui-ci dont 
on annonce déjà la fermeture? Où va-t-on exposer la 
collection d’art moderne? Des rencontres ont-elles eu 
lieu avec la direction du Musée des Beaux-Arts et les 
autres experts du secteur? Comment se fait-il que les 
mesures annoncées par la secrétaire d’État contre-
disent ce qu’annonce le ministre chargé de la Régie 
des bâtiments? 

M. Marcel Cheron (Ecolo-Groen) souligne le fait que 
la présente note évoque les sciences humaines, qui 
sont souvent le parent pauvre des sciences par rapport 
aux sciences dites “pures”. Il n’est cependant pas ras-
suré par les réponses de la secrétaire d’État en ce qui 
concerne le Cegesoma. Les économies budgétaires 
seront considérables alors que les secteurs scientifi ques 
et culturels sont vitaux. La culture étant pratiquement 
totalement communautarisée aujourd’hui, il pourrait y 
avoir une intention d’en fi nir avec l’exception culturelle 
belge que forment encore les Institutions culturelles et 
scientifi ques fédérales, telles que le Musée de Tervuren 
ou le Jardin botanique de Meise. 
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Mevrouw Fabienne Winckel (PS) maakt zich zorgen 
over het feit dat de staatssecretaris niet op haar vragen 
antwoordt. Waar zijn de feiten die de meerwaarde van 
het aangekondigde Ruimtevaartagentschap zouden 
kunnen aantonen? Op welke analyses baseert de 
staatssecretaris zich om te stellen dat BELSPO en  de 
FWI’s niet werken?  Lopen de begrotingsbesparingen 
van de FWI’s wel degelijk op tot 80 % voor sectie 2?

De staatssecretaris heeft niet gereageerd op het 
feit dat door de bezuinigingen op de onderzoekspro-
gramma’s voor een bedrag van 34 miljoen euro meer 
dan 700 banen verloren zullen gaan. Moet dat worden 
geïnterpreteerd als de bevestiging van die stelling? Zal 
België trouwens het voor het wetenschappelijk onder-
zoek uitgetrokken aandeel van het bnp optrekken om 
aan de op Europees echelon vastgelegde 2020-doel-
stellingen te voldoen?

De heer Jean-Jacques Flahaux (MR) onderstreept 
dat de aangekondigde besparingen niet noodzakelij-
kerwijs gelijkstaan met een verminderde doeltreffend-
heid van de gevoerde beleidslijnen. In dezen is het 
de bedoeling méér te doen met minder middelen. De 
spreker herinnert eraan dat onderzoek een bevoegd-
heid is die wordt gedeeld door de gewesten en de 
federale Staat, die terzake een coördinerende rol zou 
moeten behouden.

Wat de musea aangaat, suggereert de spreker 
zich te inspireren op het dynamisme van de musea in 
Frankrijk, die innoverende projecten opzetten, met name 
dankzij overeenkomsten met privéondernemingen of 
met steden zoals Atrecht. Overigens zouden de werken 
die in slechte omstandigheden in de museumkelders 
opgeslagen liggen aan het buitenland kunnen worden 
uitgeleend en zo in goede omstandigheden tentoon 
kunnen worden gesteld, én tegelijkertijd ontvangsten 
kunnen opleveren.

Mme Fabienne Winckel (PS) exprime ses inquiétudes 
par rapport à l’absence de réponses de la secrétaire 
d’État à ses questions. Qu’en est-il des éléments 
factuels qui pourraient démontrer une plus-value de 
l’Agence spatiale annoncée? Quels sont les éléments 
d’analyse qui permettent à la secrétaire d’État de dire 
que BELSPO et les ESF ne fonctionnent pas? Les 
économies budgétaires des ESF s’élèvent-elles bien à 
80 % pour la section 2? 

Doit-on interpréter l ’absence de réaction de la 
secrétaire d’État sur le fait que les économies des pro-
grammes de recherche pour un montant de 34 millions 
d’euros entraîneront la perte de plus de 700 emplois 
comme une confirmation de cette affirmation? La 
Belgique va-t-elle par ailleurs augmenter la part du BNP 
allouée à la recherche scientifi que pour rencontrer les 
objectifs 2020 fi xés au niveau européen? 

M. Jean-Jacques Flahaux (MR) souligne que les éco-
nomies annoncées ne sont pas forcément synonymes 
d’une réduction de l’efficacité des politiques menées. 
L’objectif est ici de faire plus avec moins de moyens. 
L’orateur rappelle que la recherche est une compétence 
partagée entre les Régions et l’État fédéral, qui devrait 
y garder un rôle de coordinateur. 

En matière muséale, l’orateur suggère de s’inspirer 
du dynamisme des musées en France, qui mènent des 
projets innovants grâce notamment à des accords avec 
des entreprises privées ou des villes comme Arras. Les 
œuvres entreposées dans de mauvaises conditions 
dans les caves des musées pourraient par ailleurs 
être prêtées à l’étranger et ainsi être exposées dans 
de bonnes conditions tout en permettant de percevoir 
des recettes. 
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D. Bijkomende antwoorden

De staatssecretaris licht toe dat zal worden nage-
dacht over de vrijgekomen 3 000 m2 in de Musea voor 
Schone Kunsten. Over het Vanderborght-gebouw, dat 
momenteel door de stad Brussel als een overgangsop-
lossing wordt gebruikt, zal overleg plaatsvinden.

De staatssecretaris zal de cijfers omtrent het Fin-de-
Siècle-museum schriftelijk meedelen. Voor het Museum 
van Tervuren, dat in 2017 opnieuw opengaat, bedraagt 
de besparing ten opzichte van 2014  393  000  euro, 
maar er is ook een bufferkrediet van 363  000  euro 
uitgetrokken.

Het totale budget voor de FWI ’s bedroeg in 
2014 122 miljoen euro; dat wordt in 2015 114 miljoen 
euro, dus een daling met 8  miljoen euro (-6,5  %), 
maar wel 4  miljoen euro hoger dan het budget voor 
2013 (110 miljoen euro).

Door de verdwijning van BELSPO zullen boven-
dien meer middelen kunnen gaan naar de FWI’s, met 
name door het vrijkomen van fi nancieel, juridisch en 
communicatie personeel. Tot nog toe werden de midde-
len waar BELSPO over beschikt immers aangewend om 
het imago van de dienst te verbeteren, ten koste van de 
FWI’s, onder meer door de huur van een gebouw aan de 
Louizalaan dat onderbenut werd, talrijke vergaderingen 
rond het BELSPO-merk, een jaarlijkse tentoonstelling in 
het Koninklijk Paleis en de uitgifte van groenestroom-
certifi caten. Ook raakten 300 schilderijen beschadigd en 
was er waterinsijpeling op de Rogier van der Weyden-
tentoonstelling, waardoor miljoenen euro verloren zijn 
gegaan. Bovendien werden tentoonstellingen afgelast. 
De afschaffing van deze instelling zal leiden tot een 
minder verregaande hiërarchische structuur en zal de 
FWI’s in staat stellen een autonomer beleid te voeren.

Wat het interfederaal ruimtevaartbureau betreft, heeft 
het Verdrag van Lissabon een nieuwe dynamiek gecre-
eerd; België moet zijn beleid daar in doen passen om 
zich als Staat proactiever te kunnen opstellen ten opzich-
te van het ESA. Voorts zullen de terugverdien effecten 
voor de gewesten beter kunnen worden opgevolgd.

Mevrouw Karine Lalieux (PS) betreurt opnieuw 
dat de staatssecretaris blijk geeft van een cultureel 
interventionisme, in plaats van overleg te plegen met 
de sector en te verwijzen naar de cijfergegevens van 
de FWI’s alvorens beslissingen te nemen. Zo hebben 
155 000 bezoekers het Fin-de-Siècle-museum bezocht; 
de tevredenheidsgraad ligt daarbij opmerkelijk hoog. 

D. Réponses complémentaires

La secrétaire d’Etat explique qu’une réfl exion sur les 
3 000 m2 qui ont été libérés aux Musées des Beaux-
Arts va avoir lieu. En ce qui concerne le bâtiment 
Vanderborght, la ville de Bruxelles l’utilise actuellement 
comme une solution transitoire et une concertation 
aura lieu. 

La secrétaire d’État communiquera par écrit les 
chiffres relatifs au Musée Fin-de-siècle. Quant au Musée 
de Tervuren qui rouvrira ses portes en 2017, les écono-
mies s’élèvent à 393 000 euros  par rapport à 2014 mais 
un crédit-tampon de 363 000 euros est également prévu. 

Le budget total pour les ESF s’élevait à 122 millions 
d’euros en 2014  et représentera 114 millions d’euros en 
2015, soit une diminution de 8 millions d’euros (- 6,5 %). 
Ce budget est cependant supérieur de 4 millions d’euros 
par rapport à 2013 (110 millions d’euros).  

La suppression de BELSPO permettra pas ailleurs de 
consacrer davantage de moyens aux ESF, notamment 
par des apports en personnel en matière fi nancière, juri-
dique et de communication. En effet, jusqu’à présent, les 
moyens dont disposaient BELSPO ont été utilisés pour 
améliorer son image au détriment des ESF, notamment 
par la location d’un bâtiment à l’avenue Louise qui était 
sous-occupé, de nombreuses réunions relatives à la 
marque “BELSPO”, une exposition annuelle au Palais 
Royal et l’émission de certifi cats verts. Il y a également 
300 peintures qui ont été endommagées, des infi ltra-
tions d’eau dans l’exposition relative à Roger van der 
Weyden, ce qui a causé la perte de millions d’euros. Des 
expositions ont également été annulées. La suppres-
sion de cette institution permettra d’avoir une structure 
hiérarchique moins importante et permettra aux ESF de  
mener des politiques plus autonomes. 

Concernant l’agence fédérale spatiale, le traité de 
Lisbonne a créé une  nouvelle dynamique, dans laquelle 
la Belgique doit s’inscrire afi n de pouvoir agir de manière 
plus proactive en tant qu’État auprès de l’ESA. Les 
retours sur investissements pour les Régions pourront 
également être mieux suivis. 

Mme Karine Lalieux (PS) déplore à nouveau le fait 
que la secrétaire d’Etat fasse preuve d’un interven-
tionnisme culturel plutôt que de se concerter avec le 
secteur et de faire référence aux données chiffrées des 
ESF avant de prendre des décisions. Ainsi, 155 000 
visiteurs ont visité le Musée Fin-de-siècle et le taux de 
satisfaction y est remarquable. 
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In verband met de beschikbare 3  000  m2 in het 
Museum voor Schone Kunsten herinnert de spreek-
ster eraan dat die ruimte van asbest werd ontdaan en 
dat die bedoeld was om er de Vlaamse schilderkunst 
van de XVIde en XVIIde eeuw onder te brengen. Nu 
stelt de staatssecretaris dat echter ter discussie. Het 
Vanderborght-gebouw beschikt dan weer over een 
driemaal grotere oppervlakte, die de mogelijkheid zou 
bieden de collecties moderne en hedendaagse kunst 
optimaler tentoon te stellen.

Er werd geen overleg gepleegd voordat de beslis-
singen op cultureel en wetenschappelijk gebied werden 
genomen. Volgens de spreekster toont dat aan dat de 
staatssecretaris het federaal wetenschappelijk beleid 
en de federale culturele instellingen in het gedrang wil 
brengen. Het voorbeeld van het Magritte-museum toont 
nochtans aan dat meerdere ministers in onderling over-
leg kunnen handelen om een ambitieus museumbeleid 
te voeren op grond van een vooraf bepaald budget.

Voorzitter Jean-Marc Delizée constateert dat de com-
missie meer belang aan het federale wetenschapsbeleid 
hecht dan voorheen. In verband met de dotatie aan het 
Koninklijk Belgisch Instituut voor Natuurwetenschappen 
wordt een budgetinkrimping met 1  miljoen euro (op 
een totaal van 8,3 miljoen euro) vastgesteld. Ook de 
Koninklijke Bibliotheek ziet haar dotatie verminderen, 
van 7 100 000 euro tot 6 100 000 euro.

III. — STEMMING

Met 9  tegen 5  stemmen brengt de commis-
sie een gunstig advies uit over sectie 46  — POD 
Wetenschapsbeleid, van het ontwerp van algemene 
uitgavenbegroting voor het begrotingsjaar 2015.

 De rapporteur, De voorzitter,

 Fabienne WINCKEL  Jean-Marc DELIZEE

En ce qui concerne les 3 000 m2 d’espace disponibles 
au Musée des Beaux-Arts, l’oratrice rappelle que ceux-
ci ont été désamiantés et étaient prévus pour accueillir 
la peinture fl amande des XVI et XVIIèmes siècles, ce 
que remet aujourd’hui en cause la secrétaire d’État. 
Le bâtiment Vanderborght dispose quant à lui d’une 
surface trois fois supérieure qui permettrait d’exposer 
de manière plus optimale les collections d’art moderne 
et contemporain.  

L’oratrice estime que l’absence de concertation préa-
lable aux décisions prises tant en matière culturelle que 
scientifi que démontre la volonté de la secrétaire d’État 
de mettre à mal la politique scientifi que fédérale et les 
institutions culturelles. L’exemple du Musée Magritte 
démontre pourtant que plusieurs ministres peuvent agir 
de concert pour mener une politique muséale ambi-
tieuse sur la base d’un budget préalablement établi. 

M. Jean-Marc Delizée, président, constate que la 
commission accorde davantage d’attention à la poli-
tique scientifi que fédérale que précédemment. En ce 
qui concerne la dotation de l’Institut royal des sciences 
naturelles de Belgique, on constate une réduction d’un 
million d’euros sur un total de 8,3 millions d’euros. La 
dotation de la Bibliothèque royale voit également sa 
dotation réduire de 7 100 000 euros à 6 100 000 euros. 

III. — VOTE

Par 9 voix contre 5, la commission a émis un avis 
favorable sur la section 46 –  SPP Politique scientifi que 
du budget général des dépenses pour l’année budgé-
taire 2015.

      La rapporteuse, Le président,

 Fabienne WINCKEL  Jean-Marc DELIZEE
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